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Formanden: Der er ikke mere på dags- 
ordenen. 

Udvalget angående forslag til lov om 
regulering af fiskeriet i det nordøstlige 
Atlanterhav har afgivet betænkning over 
nævnte lovforslag. Eksemplarer vil blive 
omdelt. 

Medlem af folketinget Albertsen har 
meddelt mig, at han ønsker til ministeren 
for offentlige arbejder at stille følgende 
spørgsmål: 

홢Kan ministeren for offentlige arbejder 
oplyse, hvorvidt generaldirektoratet for 
post- og telegrafvæsenet anser en omlæg- 
ning af postfordelingen på Frederiksberg 
for mulig med henblik på at få et fælles 
postkontor, der dækker alle frederiks- 
bergske husstande, og vil ministeren i 
givet fald tilsige ministeriets medvirken 
til en etablering af et fælles postkontor 
for Frederiksberg kommune?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Folketingets næste møde afholdes tirsdag 
den 11. april kl. 14 med følgende dags- 
orden: 

1) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: 

Forslag til lov om udbygning og ombyg- 
ning m. v. af den kgl. veterinær- og 
landbohøjskole. 

2) Første behandling af: 

Forslag til lov om indfødsrets meddelelse 
m. v. 

3) Første behandling af: 

Forslag til lov om børne- og ungdoms- 
forsorg. 

Formanden meddelte sluttelig planen for 
tingets øvrige møder i den følgende uge. 

Mødet hævet kl. 1540. 

58. møde.  

Tirsdag den 11. april kl. 14. 

Formanden: I skrivelse af gårs dato med- 
deler undervisningsministeren, at han øn- 
sker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om uds1cydelse af revisionen 
af lov om oprettelse af Statens kunstfond og 
Eckersberg-Thorvaldsenfondet. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Undervisningsministeren (Jørgen Jørgen- 
sen): Jeg skal herved tillade mig for det 
høje folketing at fremsætte forslag til lov 
om udskydelse af revisionen af lov om opret- 
telse af Statens kunstfond og Eckersberg-Thor- 
valdsenfondet. 

Ved lov nr. 133 af 25. maj 1956 opret- 
tedes Statens kunstfond, der har til opgave 
at fremme den billedkunstneriske medvir- 
ken ved udformning og udsmykning af 
statens bygninger og anlæg, og Eckersberg- 
Thorvaldsenfondet, som yder understøttel- 
ser til bildende kunstnere og disses efter- 
ladte. Kunstfondets årlige rådighedssum 
blev ifølge lovens § 1, stk. 2, fastsat til 
700 000 kr., medens Eckersberg-Thorvald- 
senfondets årlige rådighedssum ansattes til 
75 000 kr., jfr. lovens § 2, stk. 2. 

Ifølge lovens § 4, stk. 2, skulle loven op- 
tages til revision senest i folketingsåret 
1960-61. Af lovforslagets bemærkninger til 
revisionsbestemmelsen fremgik det, at man 
havde fundet det ønskeligt, at loven blev 
optaget til revision senest efter 5 års forløb 
under hensyn til, at de ved loven oprettede 
fonde var nyskabelser inden for dansk kul- 
turliv, hvis finansiering først ville kunne 
opgøres efter en flerårig forsøgsperiode. 

Da imidlertid visse nødvendige overvejel- 
ser og undersøgelser i forbindelse med revi- 
sionen af bestemmelserne vedrørende Eckers- 
berg-Thorvaldsenfondet endnu ikke har kun- 
net afsluttes, anser jeg det for ønskeligt, at 
revisionen af loven udskydes til foretagelse 
i folketingsåret 1961-62, og jeg skal derfor 
anbefale lovforslaget til velvillig og hurtig 
behandling i det høje ting. 
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Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om udbygning og om- 
bygning m. v. af den kgl. veterinær- og landbo- 
højskole. 

Valgt blev: Carl Petersen, Albertsen, Kaj 
Andresen, Ditlevsen, Lysholt Hansen, Hjort- 
næs, Kolbjørn, Chr. Thomsen, Aage Fogh, 
Harald Nielsen, Anders Andersen, Dams- 
gaard, Niels Eriksen, H. C. Toft, Niels 
Ravn, Reedtz-Thott og Morten Lange. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse m. v. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1501, 
fremsættelsen i tidenden sp. 2646). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Axel Ivan Pedersen: Jeg foreslår, at lov- 
forslaget henvises til indfødsretsudvalget. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
børne- og ungdomsforsorg. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1425, 
fremsættelsen i tidenden sp. 2644). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Mørk: Jeg har kun få bemærkninger at 
gøre, idet det foreliggende lovforslag stort 
set kun betyder, at de nugældende bestem- 
melser trækkes ud af forsorgsloven og samles 
i en selvstændig lov om børne- og ungdoms- 
forsorg. Dertil kommer yderligere, at børne- 
forsorgsloven jo skal tages op til revision i 
folketingsåret 1962-63. 

Af de få realitetsændringer, som lovfor- 
slaget indeholder, skal jeg kun opholde mig 
ved en enkelt, nemlig ændringen vedrørende 
finansieringen af rådgivningsklinikkerne. 
Ved de store ændringer, som gennemførtes 
i forsorgsloven i 1958, blev der som bekendt 
skabt hjemmel til at oprette rådgivnings- 
klinikker for børn. Jeg betragter oprettelsen 
af sådanne rådgivningskontorer inden for 
børneforsorgen som et meget betydnings- 
fuldt fremskridt; men desværre har det jo 
vist sig, at de gældende bestemmelser om 
kommunernes tilskud har stillet sig hin- 
drende i vejen for etableringen af klinikker. 
Ifølge loven af 1958 ydes der til etablering 
af sådanne klinikker 90 pet. tilskud, opdelt 
med 51 pet. fra staten, 9 pet. fra den mel- 
lemkommunale refusion og 30 pet. fra den 
eller de kommuner, for hvilke klinikken er 
bestemt. 

Denne bestemmelse har som allerede sagt 
mødt stærk modstand fra de interesserede 
kommuners side, og for at komme ud over 
dette har ministeren nu foreslået en ændring 
i udgiftsfordelingen, så at staten af de 
samlede udgifter på omkring 450 000 kr. 
dækker de 54 pot., medens 36 pot. dækkes 
ved mellemkommunal refusion. Herved op- 
nås, at de stedlige kommuner, som efter 
gældende lov skulle yde et tilskud på 30 
pet., bliver fritaget for, i hvert fald direkte, 
at bidrage til finansieringen. Jeg håber, at 
denne ændring vil medføre, at de 4 råd- 
givningsklinikker, som foreløbig er tænkt 
indrettet i København, Esbjerg, Ålborg og 
Odense, snarest kan etableres. 

Må jeg sluttelig sige, at da lovforslaget 
har så stærk berøring med forsorgsloven, og 
da den højtærede minister før fremsættelsen 
her i tinget har forhandlet om lovforslaget 
med det folketingsudvalg, som arbejder med 
den nye forsorgslov, finder jeg det natur- 
ligt, at lovforslaget henvises til videre be- 
handling i det omtalte folketingsudvalg. 

Jeg skal med disse få bemærkninger til- 
sige mit partis støtte til en hurtig og en vel- 
villig behandling af lovforslaget. 

Søren Andersen: Dels som følge af det 
sene tidspunkt, hvorpå lovforslaget er frem- 
kommet, men dog mere som følge af, at 
den gældende lov indeholder en bestemmelse 
om revision af loven i folketingsåret 1962- 


